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Adviezen 2019 met betrekking tot een wijziging op het huidige retributiereglement 

 

Onderstaande adviesvragen zijn voorgelegd aan de jeugd-, sport- en cultuurraad: 

 

1. Zijn jullie akkoord met een vereenvoudiging van het retributiereglement met het 

oog op de implementatie van het online reserveringssysteem? 

2. Zijn jullie akkoord om de kostendekkingsgraad voor gebruik van de 

vrijetijdsinfrastructuur aan te passen zodat de huidige kwaliteit en de 

dienstverlening gewaarborgd kan blijven? 

 

Op bovenstaande vragen is door de jeugdraad een positief advies gegeven, de 

cultuurraad geeft een voorwaardelijk positief advies, en de sportraad geeft een negatief 

advies. 

 

De jeugdraad vraagt om tevens de subsidies te indexeren.  

 

We nemen nota van deze vraag.  

 

De cultuurraad vraagt om de huur van de vergaderzalen te verminderen en eventueel de 

prijs van andere locaties te verhogen.  

 

We kunnen ons vinden in deze redenering en stellen voor om de prijs van de 

vergaderzalen voor erkende verenigingen te laten stijgen van 5 euro naar 7,5 euro i.p.v. 

10 euro voor een dagdeel,  en de prijs van de foyer van OC Kasterlee voor erkende 

verenigingen te verhogen van 21 euro tot 50 euro i.p.v. 35 euro voor een dagdeel.  

Gelijkmatig worden dan ook de dagtarieven aangepast naar 15 euro voor een 

vergaderzaal en 100 euro voor de foyer. 

De sportraad geeft enkel positief advies voor wat betreft de vereenvoudiging van het 

retributiereglement met het oog op de implementatie van het online 

reserveringssysteem.  

De sportraad kan niet akkoord gaan om de kostendekkingsgraad voor gebruik van de 

vrijetijdsinfrastructuur aan te passen zodat de huidige kwaliteit en dienstverlening 

gewaarborgd kan blijven omdat; 

- het nieuwe voorstel als een te forse stijging wordt beschouwd. 
 
Het gemeentebestuur streeft naar een dekkingsgraad van 10% (evolutie van 7 

naar 10%). De stijging van de tarieven zijn in functie van het behalen van deze 

doelstelling. Voor verschillende zalen en lokalen betekent dat een procentueel 

verschil in stijging. De gemiddelde stijging van de tarieven is minder dan 50%. De 

stijging is fors omdat we moeten vertrekken van de huidige tarieven die zeer laag 

zijn. 

 

- De sportraad betreurt dat tarieven voor de jeugd en senioren zijn weggevallen. 
 
Behoud van aparte tarieven voor deze categorie zou een nog forsere stijging 

betekenen voor andere gebruikers om de beoogde dekkingsgraad van 10% te 

behalen. Het gemeentebestuur gaat er bovendien van uit dat het wegvallen van 

deze tarieven niet zal leiden tot minder sport en beweging bij jeugd en senioren. 

Bovendien moest met het oog op de invoering van  het online 

reserveringssysteem het aantal gebruikerscategorieën gereduceerd worden. 

 
- de sportraad vreest dat er een serieuze impact gaat zijn voor de clubs die veel uren 

afnemen 
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Het is logisch dat de stijging in relatie staat met het aantal gebruikte uren van de 

infrastructuur. Veel gebruik is een grotere stijging dan minder gebruik. Het aantal 

uren dat een club nodig heeft staat veelal in relatie tot het aantal leden.  Voor 

clubs en verenigingen die veel uren afnemen draagt het gemeentebestuur omwille 

van de 90-10 verhouding ook veel bij. 

 

- de impact kan een gevaar inhouden voor kleinere clubs, die misschien 

noodgedwongen moeten ophouden te bestaan 

Het gemeentebestuur wil niet differentiëren tussen grote en kleinere clubs, want 

de kosten die gepaard gaan met het gebruik van de infrastructuur zijn nagenoeg 

gelijk bij veel of weinig gebruikers op hetzelfde moment. De levensvatbaarheid 

van een club wordt allicht door meerdere criteria bepaald dan enkel door de 

gemeentelijke huurtarieven. 

 

- Clubs worden gedwongen om bijkomende activiteiten te organiseren om 

budgettair rond te komen. Het vrijwilligerswerk komt hiermee nog feller onder 

druk te staan. 

 

Het gemeentebestuur wil op allerlei vlakken sterk blijven inzetten op de 

ondersteuning van verenigingen en vrijwilligers door onder andere  

• Tarief erkende verenigingen te blijven handhaven  

• Voorwaarden om erkende vereniging te worden te vereenvoudigen 

• Uitgebreide uitleendienst van materialen die geleverd en opgehaald worden 

• Ondersteuning en begeleiding via het evenementenloket 

• Verlenen van diverse subsidies 

• Vervoersreglement voor erkende verenigingen 

• Kampvervoer 

• Goed uitgebouwde vrijetijdsdiensten 

• Eigenaarsonderhoud en -herstellingen aan gemeentelijke lokalen en 

terreinen 

Het is de taak van het gemeentebestuur om de beschikbare middelen als een 

goed huisvader te spreiden over alle sectoren en beleidsdomeinen waar onze 

inwoners mee te maken hebben. 

 

- De sportraad geeft de voorkeur om een gespreide verhoging in de tijd (5 

jarenplan) door te voeren 

 

Het gemeentebestuur kiest ervoor om een gefaseerde invoering door te voeren 

gespreid over 4 jaar met in acht name van een jaarlijkse indexatie van 1.5% tot 

en met 2023. Vanaf 1 augustus 2024 zal de indexatie gebeuren volgens de 

gezondheidsindex. De eerste stijging zal doorgevoerd worden op 1/8/2020 om de 

verenigingen ongeveer 6 maanden de tijd te geven om zich aan te passen. 

Augustus werd gekozen i.f.v. sportclubs die dan de kalender voor het volgende 

seizoen opstellen en voor socio-culturele verenigingen is dit in de meeste gevallen 

net voor de start van het nieuwe werkjaar in september.  

 

- de sportraad zich afvraagt wat er gebeurt als een “externe” reserveert, moet die 

vooraf betalen 
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Enkel privé personen / particulieren betalen vooraf zelf in de sporthal via 

bancontact. Jaarlijkse reservaties gebeuren wel op basis van facturaties in de 

maand volgend op de activiteit. Voor de culturele infrastructuur of 

jeugdinfrastructuur wordt er steeds gefactureerd in de maand volgend op de 

activiteit, ongeacht de categorie voor huurtarieven waarin de organisator valt. 

Voorafbetaling wordt niet gehanteerd bij de culturele- of jeugdinfrastructuur. 

- Het is moeilijk om advies te geven over het indoor retributiereglement als het niet 
duidelijk is wat de retributies zijn voor de outdoor infrastructuur (gebouwen die 
gehuurd worden door de gemeente). Kan de sportraad hier ook inzage over krijgen. 

Vraag om advies over de nieuwe principes van de huur- en 

gebruiksovereenkomsten is intussen bezorgd aan de voorzitters van de jeugd-, 

sport- en cultuurraad.  

 

 


